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adw okatury , wobec czego ich dotych
czasowa działalność i postaw a stanow ią 
pełną rękojm ię tego, że będą godnie

w ypełniać pow ierzone im  przez Izbę 
lubelską obowiązki.

adw. Andze j  Zamorowski

I z b a  ł ó d z k a

1. Z g r o m a d z e n i e  D e l e g a t ó w  
W o j e w ó d z k i e j  I z b y  A d w o 
k a c k i e j  w  Ł o d z i .  W dniu  30 m a
ja  1976 r. odbyło się Zgrom adzenie 
Delegatów  W ojewódzkiej Izby Adwo
kackiej w  Łodzi. Poza delegatam i 
przybyli na zebranie przedstaw iciele 
sądow nictw a, p rokuratury , M inister
stw a Sprawiedliwości, władz PZPR 
oraz stronnictw  politycznych, a także 
innych izb adwokackich. Naczelną R a
dę A dw okacką reprezentow ał prezes 
NRA d r Z. Czeszcjko.

Spraw ozdanie problem owe wygłosił 
dziekan Rady d r Eugeniusz Sindlew- 
ski. W obszernej dyskusji, w  której 
uczestniczyło szesnastu mówców, przed
stawiono szereg doniosłych sp raw  i bo
lączek zawodu adwokackiego, a w  
szczególności: konieczność jak  najszyb
szego w prow adzenia nowych przepi
sów  dotyczących w ynagrodzenia za 
czynności zespołów adwokackich, ko
nieczność zm iany ustaw y o ustro ju  ad 
w okatury , reaktyw ow anie w alnych 
zgrom adzeń adwokackich, dalsze do
skonalenie zawodowe oraz podnoszenie 
poziomu etycznego adw okatów  i k u ltu 
ry  sali sądowej, pogłębienie dem okra
tyzacji sam orządu adw okatury, p rob
lem  zacieśnienia w spółpracy z grupą 
radców  praw nych-adw okatów , problem 
jak  najszybszej zm iany przepisów  o 
kosztach sądowych w spraw ach k a r 
nych, obniżka kosztów  adm inistracy j
nych, postu lat w prow adzenia sądow 
nictw a adm inistracyjnego, pomoc ze 
strony adw okatury  dla terenow ych 
w ładz adm inistracyjnych, doskonalenie 
system u pracy, niedostateczna kw ali
fikacja w ielu biegłych sądowych, ko
nieczność nowelizacji przepisów  doty
czących przyznania adw okatom  dodat

kowej pow ierzchni m ieszkaniowej, roz
w ażenie możliwości w prow adzenia za
sady pełnej kontradyktory jności w 
polskim  procesie karnym , problem  roz
toczenia opieki zdrow otnej nad adw o
katam i przez w prow adzenie lekarskich 
badań kontrolnych i stałego punk tu  le
karskiego przy Radzie Adwokackiej w  
Łodzi, problem  urozm aicenia form  w y
poczynku dla adw okatów , w prow adze
nie ulepszeń technicznych, odpłatność 
S karbu P aństw a za obrony z urzędu, 
zwiększenie możliwości zarobkowych 
adwokatów , spraw iedliw y rozdział 
spraw .

Zebrani ocenili pozytywnie osiągnię
cia ustępującej Rady Adwokackiej 
i zaakceptowali jej dotychczasowy styl 
pracy. W yrażono szczególne słowa uz
nania wicedziekanowi R ady A dw oka
ckiej w  Łodzi adw okatow i Janow i 
K aniem u Ciskowi oraz adw okatow i 
A lfredowi Dreszerowi, którzy  przeszli 
na em eryturę.

W -w yniku wyborów do Rady Adwo
kackiej weszli, uw zględniając kolej
ność według liczby oddanych głosów 
oraz ukonstytuow anie się: adw. dr 
Eugeniusz Sindlew ski — dziekan, adw. 
Leon M roziński -— rzecznik dyscypli
narny, adw . d r  Józef Rodziewicz — 
członek Rady, adw. Bogdan Szm idt ■— 
skarbnik , adw. dr Juliusz Leszczyń
ski — członek Rady, adw. M irosław  
Olczyk — członek Rady, adw. K azi
m ierz Chojnacki — wicedziekan, adw. 
Tadeusz Brodniewicz — członek Rady, 
adw. A ndrzej K ern — sekretarz i adw . 
Jan  K ielan — członek Rady.

Zgrom adzenie miało in teresu jący  
przebieg, a dyskusja objęła w szystkie 
najbardziej isto tne problem y obcho
dzące adw okaturę.



N r 8-9 (224-225) Z ży c ia  izb  a d iookackich 129

2. S p o t k a n i e  k i e r o w n i k a  O ś 
r o d k a  B a d a w c z e g o  A d w o k a 
t u r y  p r z y  N a c z e l n e j  R a d z i e  
A d w o k a c k i e j  z a d w o k a t a m i  
I z b y  ł ó d z k i e j .  W dniu  14 m aja 
1976 r. w  lokalu Rady Adwokackiej 
w  Łodzi odbyło się spotkanie k ierow 
n ika Ośrodka Badawczego A dw okatury 
przy Naczelnej Radzie A dw okackiej w  
W arszawie adw okata W itolda Bayera 
z częściią aktywiu adw okatury  Izby 
Łódzkiej.

A dw okat Witold Bayer przybył do 
Łodzi na zaproszenie Komisji do w spół
p racy  z R edakcją Słownika Biograficz
nego A dw okatów  Polskich, działającej 
przy  Radzie Adwokackiej w  Łodzi. Ce
lem  spo tkan ia było przedstaw ienie a d 
w okatom  łódzkim planów  i osiiągnięć 
O śiodka Badawczego Adw okatury. Ad
w okat Witold Bayer w niezw ykle in 

teresującej p relekcji zapoznał zebra
nych z zadaniam i Ośrodka, a następnie 
udzielał odpowiedzi na liczne py tan ia  
zebranych o raz w ysłuchał propozycji 
co do dalszego k ierunku  p rac i badań 
naukowych. W ysunięto m.in. postu laty  
w dziedzinie rozszerzenia p rac  Kom isji 
przy Radzie Adwokackiej w Łodzi, za
w iązania ścisłej w spółpracy naukow ej 
z W ydziałem P raw a U niw ersytetu  
Łódzkiego, inspirow ania k ierunków  
doskonalenia adw okatów  przez O śro
dek, w ydaw ania biuletynu in form acyj
nego dotyczącego p rac i zadań O środ
ka, p rzystąp ien ia do p rac zm ierza ją
cych do  opracow ania w spom nień ad - 
w okatów -kom batantów  II w ojny  św ia
towej o raz udziału adw okatów  w  ru 
chu oporu i w  W ojsku Polskim  w  tym  
okresie.

adw. dr Juliusz L eszczyński

9 — P a le s tra

I z b a  o l s z t y ń s k a

Zgrom adzenie Delegatów Izby odbyło 
się  w  dniu 15 m aja  1976 r. W Zgro
m adzeniu wzięło udział 42 delegatów 
(na ogólną liczbę 43). Reprezentow any 
był W ydział A dm inistracyjny KW 
P Z P R  i WK SD oraz terenow e organy 
reso rtu  w ym iaru  spraw iedliw ości i o r
gany prokura tu ry .

Przed spraw ozdaniem  dziekana od
było się  uroczyste pożegnanie adw .adw. 
Z. K ałapskiego i S. M arcika, którzy 
osiągnąwszy w iek ponad 75 la t zaprze
sta li w ykonywać zawód adw okata w  
zespole.

D ziekan R ady A dw okackiej adw. E. 
Grygiel omówił działalność Rady za 
o k res  całej kadencji. W toku dyskusji, 
ja k a  się następnie wywiązała, głos za
b rali adwokaci: Zienkiewicz, K ordasie- 
wicz, M alinowski, p łk  G rabow ski i in 
ni. W ystąpienie adw. Zienkiewicza za
w ierało elem enty krytyczne w  stosun
ku  do działalności NRA, w  szczegól
ności dotyczyło ono nie załatw ionej 
dotychczas zm iany taksy, odpłatności 
obron z urzędu, a ponadto zaw ierało

niepokój o dalszy ios Izby A dw okac
kiej w  Olsztynie, k tó ra  już obecnie bo
ryka się z trudnościam i finansow ym i. 
D yskusja ob ję ła  również problem atykę 
współpracy z sędziami i p roku ra to ra
mi, co zresztą dało asum pt do w y stą 
pienia prezesa Sądu Wojewódzkiego w 
w  Olsztynie Olszty. Jego pozytyw na na 
ogół ocena działalności adw okatury  
olsztyńskiej n ie  by ła pozbawiona uw ag 
krytycznych (opłaty, spóźnione w nios
k i dowodowe itp.); w  szczególności do
tyczyły one b rak u  odbyw ania n arad  
roboczych mimo odpowiedniej in ic ja 
tywy ze strony  w ładz sądowych.

Głos w  dyskusji zabrał rów nież k ie
row nik W ydziału A dm inistracyjnego 
KW w  O lsztynie to w. Budny, k tó ry  
omówił zadania stojące przed adw oka
turą. Ogólna jego ocena działalności 
adw okatów  i Rady A dw okackiej była 
bardzo pozytyw na. Dotyczy to zw łasz
cza udziału  adw okatów  w pracach spo
łecznych, za co mówca w yraził gorące 
podziękowanie.

W im ieniu Prezydium  NRA zabrał


